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 שלום לכולכם.  
אני מפנה את תשומת ליבכם  ,ראשית לכל

.  2023אחרון לשנת הזה הוא ה עיתון לכך שה
שנת העיתון שלנו צמודה ללוח העברי ולכן 
יש כאן משהו מבלבל. כמו שכותב רון כהן 

היתה גרועה ואיומה.  2023שנת  –במדורו 
נתפלל )כל אחד בשפתו וכל אחד לאלוהיו( 

 ,שתגיע בעוד שלושה ימים ,שהשנה האזרחית
תביא איתה שינוי הכרחי וקצת יותר נחת.  

מקטיף האבוקדו. תמונות  –ובשער העיתון 
רצינו לדווח בהרחבה אבל לצערי הדיווח 

   נדחה לעיתון הבא. 
 

שמתי לב שכבר מזמן לא קיבלנו דיווח 
ממספר גופים חשובים לקהילה שלנו והדבר 
מורגש וחסר. אחד הגופים הללו הוא ביה"ס  

נמצא במרחק הליכה קצרה  הוא  .גוונים
מהקיבוץ ובכל זאת הוא מנותק ואין לנו מידע  

מה קורה בו ואיך עוברים הימים הקשים על 
הלומדים בו. לשמחתי, קיבלנו מספר  ילדינו 

שנשלחו להורים ואני מפרסם  דפי מידע 
שניים מהם בתקווה שהמידע השמור בהם  
יעניין חברים רבים גם אם אין להם ילדים 
 –במוסד החשוב הזה. תודה לאיריס אלטיט 

מנהלת "גוונים" שנענתה לבקשתי ומעכשיו 
 נשתדל לדווח בעזרתה גם בעתיד. 

 
החיים ממשיכים עונות השנה מתחלפות,  

אפשר היה לחשוב שאין חדש תחת השמש. ו
לתחושת חלק ממשפחות החטופים, אני מודע 

שהזמן שעובר הופך את האסון שלהם  
לנורמאלי ושאפשר להפוך דף ולהמשיך 

אנחנו תחושה קשה שאצלם הלאה. יש 
 .מתחילים לנרמל את המצב

ולא   .כאילו שכחו אותם כואבתזוהי תחושה 
. לא מעט מתגייסים לסייע בכל מה שניתן היא

וחלק גם נוסעים לתל אביב כדי להזדהות עם  
חרצת לעשות נההמשפחות בכאבן ובדרישה 

יותר, כדי להביא את יקיריהן הביתה בחיים 
 ובשלום. 

 
.  בכל הגזרות לא  פשוטהבטחוני המצב  
ריקים  אומנם הישובים הירוק  בצפון 

 . חוטפים על ימין ועל שמאלאך הם מתושבים 
סימן עולה  .עצום בישובים שלהם  הנזק

רק  , מתי יהיה שינוי והספק שאלה עד מתי
 אצלנו  –לעומתם  הולך וגדל הולך ומתערפל.

 
 

בדיוק בזמן   ,רגוע, בטוח ושקט ובכל זאת
כתיבת הטור הזה, פתאום אזעקה מפחידה 
ופיצוץ גדול ומבהיל. בשמים מסתמן שובל  
לבן וממש מעל הראש מופיעה עננה קטנה 

ולבנה שאומרת: היה יירוט. יותר מאוחר 
 שכלי טייס בלתי מאוייש  הודיע דובר צה"ל

 התגלה ויורט.  
 

ושאר האורחים  אנשי אדמית  -אצלנו 
מנסים לתפקד  כקהילה   -שהתפנו מבתיהם 

 אבל זה באמת לא קל.  לנהל שגרהו
 לאור שהותם הממושכת)אולי הגיע  הזמן 

כרות  י, לעשות איזשהו אירוע ה(בכפר מסריק
בינינו אליהם ובחזרה. מעמיק יותר, 
לצוות המסור   גדולרגון יפ -ובהזדמנות זו 

 )שמות אצל מיה(.  .המטפל בהם מקרוב קרוב
 

אחרי   -ומסביב לקיבוץ  השמירה בשער
 כל בית אבחובת ל עהחלטה שהתקבלה 

מתחילה  הרשימה  –להצטרף ולשמור 
זה לא יהיה פשוט ואולי לא ילך . להתארגן

חלק אבל חשיבות השמירה אין עליה ויכוח. 
הלוואי שהמצב לא יחמיר ולא נזדקק למאמץ  

הפיצוצים הנשמעים מכיוון גדול יותר. 
ומכינים  מוכיחים שהם עובדים חזק  "רפאל"

אבל לנו תשובות לאיומים מצפון ומדרום 
זה מקפיץ את הפיוזים )כשכנים קרובים( 

 . רק הםשזה  מביניםהרגישים למרות שאנחנו 
 

מכת הגשם משבוע שעבר הותירה רעננות 
אחרי ימי יובש וחום שלא מתאימים   ויר.ובא

לעונה, הגיע הגשם והפעם בכמות נאה ביותר.  
ממ' ביומיים   80 -בקיבוץ נמדדו יותר מ

. סיכום עד כאן כבר  90ובשדות היו אפילו 
 ממ' וזה בהחלט לא רע.   280 -מתקרב ל

 
ובתוך כל השיגרה הלא שגרתית הזו נמצאות  

לשלום החיילים והחיילות הדאגות והחרדות 
גם אנחנו שותפים למאמץ  בסדיר ובמילואים. 

הלאומי וגם אצלנו משפחות רבות נושכות  
שפתיים ומתקשות להירדם בלילות. זה יהיה  

חי צריך סבלנות של כ נדוש לומר שבמצב הנו 
ברזל ועצבים חזקים אבל לפי כל הסימנים  

המלחמה הקשה שבה אנחנו נמצאים לא  
 מחכים לנו ימים קשים. הולכת לשום מקום ו 

 
כולנו  -ועל אף הכל ולמרות כל מה שכתבנו 

 . ולקוות וטוב יםימנסים להיות אופטימ
 

שנה אזרחית טובה , שבת שלום ו...שנשמע  
    גם מכם.        

 אברהם 



 

 
 פרוטוקול הנהלה חברתית  

17/12/23 
 

,  שדה , רחליבוכריס , לימורדוכס נוכחים: הגר
 , הראל רייז , ירוןי בלן, אב זינגר , עמימסד עפר
, מרון ושיש, לוי , איילתבירק  , ליאתכהן

 אבנון אסנת
 מעיין : נופרהחסר 

 
 מגרשים בהקצאה ראשונה [  1
 

"הקצאה  בנקנה ע"י הקיבוץ לבניה מגרש 
ראשונה" במחיר מוזל. למחיר המגרש ע"פ 

 השמאות יש הוזלות מדינה בגין:

 אזור עדיפות  •

 חלופת אגודה  •
 חלקת המגורים  •

 
חשיבה צורך לעובדה זו מעמידה בפנינו 

והחלטה לגבי מכירת מגרשים בהקצאה 
 ראשונה. 

האם חבר קיבוץ יכול לעבור למגרש  . א
 ?  או לא  נוסף בהקצאה ראשונה

האם הזכאות הזו ניתנת לחברי קיבוץ   .ב
 חדשים שקנו מגרש או ירשו? 

האם יש הבדל בין יורש/חבר חדש בין  .ג
 קיבוץ לבין מי שלא

שמעמדם  בעבר, החלטנו – גרושים . ד
נותן להם עדיפות לרכישת מגרש 
)במחיר שהקיבוץ קנה( לפני בנים  

נותנים   -הרוצים להיקלט.  כלומר 
להם אפשרות לקנות בהקצאה 

 ראשונה 
האם יש לתחום החלטה זו ליום   •

 ההחלטה בנושאים אלה?
 החלטה: 
חבר קיבוץ יכול לקבל מגרש אחד   ⇐

במחיר הקצאה ראשונה )המחיר אותו  
 הקיבוץ למדינה(. משלם  

 
 

 
גם  הגרושים עד ליום החלטה זו, יוכלו   ⇐

וזאת לאור  הם לרכוש מגרש אחד  
 התחייבויות העבר של הקיבוץ. 

מגרשים מוזלים בהקצאה ראשונה   ⇐
מיועדים לבנים ובנות שלנו, הרוצים  
 לחזור לקיבוץ ולבנות כאן את ביתם. 

ההחלטה תעבור לעורכי הדין לניסוח   ⇐
 משפטי ותוספת לתקנון השיוך 

 
 ניהול קהילה   –צוות איתור לתפקיד  [  2
 

 הראל כהן  ֎
 אייל רייז ֎
 נועה שמאלי ֎
 נטע רחמן  ֎
 דודו גינת  ֎
 אתי היכל  ֎
 רון כהן  ֎

 
 החלטה: מאושר 

 
 2024תוכנית    - ועדת ביקורת  [  3
 

ועדת הביקורת עדכנה, כי הוחלט על תוכנית 
 : 2024הביקורת לשנת 

 ביטחון ומוכנות לשעת חירום  1
 ביקורות קודמות המשך מעקב על  2
 

 החלטה: מאושר 
 
 פרידה ותודה [  4
 

ההנהלה החברתית מברכת את שושי מרום 
 ואסנת אבנון, על בחירתן להנהלה החברתית. 
אנחנו מודים בשם הקיבוץ ומכל הלב, לרחלי  
שדה ולימור בוכריס על ההשקעה וההתמדה  

 שנים האחרונות.  4 -ב
 
 

 פרוטוקול הנהלה חברתית 
24/12/23 

 
 תשתיות חניות קיבוץ [  1

 מוזמן גלעד דוכס 
 

יש בעיה במספר חניות בקיבוץ. בימים של 
 גשם יש שלוליות ובוץ. 

גלעד הציג תמונות והצעות לטיפול לאחר  
 סיור מקצועי שנעשה.

 ₪   50,000 -עלות כל הטיפול כ



 

 
   החלטה: 

יש לעשות תיעדוף טיפול, אך להתחיל  
 בטיפול. 

חניית הכדורגל  ח, היא  " דחוף ביותר ע"פ הדו 
 צפונית. ה חנייה  ה ו 
 
 תחום יזמויות ועסקים קטנים [  2

 רייז -מוזמנת עפר אילת
 

השנים בהן היא   8עפר נתנה סקירה על 
מובילה את תחום היזמות והעסקים 

העצמאיים. על חשיבותם של העסקים  
 לפיתוח הכלכלי וקהילתי של הקיבוץ. 

* הגשמה עצמית * הגדלת   הפן האישי : 
 הכנסות 

* קהילה חיה ונושמת  קהילתי :  - הפן החברתי 
* צמצום תופעת יישובי לינה * עוגן במקום  

 ובמקומי 
* הרחבה וגיוון בתעסוקה  הפן הכלכלי :  

 ופרנסה  * מערך שירותים מקומי
כום מפורט יעפר פרסמה בהד הנעשה ס

 ומרשים של העשייה בתחום.. 
 

ההנהלה החברתית מודה לעפר על שנות  
ריכוז התחום. עפר קידמה מאד את התחום,  

קצעה אותו. העבירה את  י מיצבה אותו ומ 
כברת  תחום היזמויות והעסקים העצמאיים  

ימלא את  דרך משמעותית וחשובה. הראל  
עפר כחלק מאחריותו על משאבי    מקומה של 

 אנוש. 
 
 משפחת אוהד ואילנה כהן [  3

 רכז ועדת קבלה  –אליהו שחף 
 

בהצלחה תהליך בחינה   המשפחת כהן עבר 
 לקליטה בקיבוץ. 

 גם מבחינה כלכלית וגם מבחינה חברתית. 
ראיון עומק להכרות  התקיים כנדרש בנוסף  

 קבלה. הנציגים מועדת  3עם 
 לחברות  םועדת הקבלה ממליצה לקבל

 
 קלפי ל החלטה: מאושר ועובר לשיחת קיבוץ ו 

 
 שימוש שטח בריכת השחייה בחורף   [  4
 

פנייה של אמנון היכל לתת את  הועלתה 
כלבים בתקופת לכחצר  ,שטח הבריכה

הכלבים רצים ומוציאים אנרגיה וזה    החורף.
 לא הורס את הבריכה. 

  מספר קשיים בקבלת הפנייה:אבי בלן ציין 
הבריכה עצמה עוברת עכשיו ציפוי חדש  . 1

 יש שאיבה של    .2הרס ע"י הכלבים. ישי
 

 
המים בימים גשומים, מה שהמהווה בעיה  

 בטיחותית של מכונות שעובדות. 
 

החלטה: ההנהלה החברתית לא מאשרת  
 הפיכת הבריכה לחצר כלבים. 

 
בהחלט מקום להקמת חצר  יש עם זאת 

ואם יש שתיתן פתרון לצורכי הכלבים שכזו 
בקיבוץ מישהו שמעוניין להוביל את  

 מוזמן לפנות להגר.   -הפרויקט ולקדם אותו 
 
 
 מנהלת הגיל הרך   – סיום עבודת  [ 5
 

  חצב- ליאת שלום ליאת בירק עדכנה, כי  
ביקשה לסיים את מנהלת הגיל הרך בקיבוץ 

 תפקידה. 
מכרז  מכינים אנחנו מצרים על ההחלטה ו

 יוצא בימים אלה. לתפקיד ש
 

 הגר דוכס     
 
 
 
 
 

 
 
 

 
 וכריס  לרונן ולימור ב 

 
 באבלם על מותו של  

 

 ז"ל   אבא שלום בוכריס 
 

 לנכדים    , תנחומים לילדים 
 

 פחה  כל המש ול 
 
 

 
 



 

 
 2023סוף דצמבר  

 
 הטניס מגרש  חדר המוסיקה ליד  [  1
 

שיפצנו את המבנה הקיים  2021בשנת  •
ליד הטניס לטובת פאב לצעירים וחדר  

 במקלט גן תמר( קודםנגינה )שהיה  

לאחר הבנה כי פאב לא יהיה במקום   •
ומעל שנה שהמקום פעיל לשימוש 

, הבנו כי יש להרחיב את בלבד נגינה
 בתחום המוסיקה. הפעילות במבנה 

מנהל   –לאחר פגישה עם מנחם  •
של מטה אשר  האולפן למוסיקה 

הוחלט כי תיכנס למקום פעילות של 
האולפן: שיעורי נגינה של מורי 

הרכבים נגינה של האולפן וכן 
 מוסיקליים.

שיעורי הנגינה יתחילו במהלך חודש  •
   ,ויפורסמו בכדי שילדים 2024ינואר 

מעוניינים לנגן  ומבוגרים  ים נוער
 רשם. ייוכלו לה

ע"י  )במחיר סמלי( ההרכבים יודרכו  •
מורים מהאולפן למוסיקה ועל חשבון  

 המתנ"ס.  

ניתן יהיה לקבל מפתח  לזה במקביל  •
ולנגן בצורה חופשית, תוך שמירה על 

 המקום ושמירה על הכללים.

יהיה  את המקום ירכז עודד תעיזי ו  •
 אגף התרבות. באחריות  

 נאחל הצלחה והתפתחות מוסיקלית.  •
 
 שמירה  [  2
 

לאור החלטת החברים על חובת שמירה  
 להלן אופן הביצוע:לכולם, 

בית אב או יחיד שאינם מעוניינים לשמור  
       –ש”ח למשמרת(  75ומעדיפים לשלם )
 יש לעדכן את מיה.

 

 
רות  מהשיבוץ יעשה ע”י הצוות. חלוקת המש 

 תעשה בצורה הוגנת ושוויונית. 
מיה תעביר בווצאפ באופן אישי את שיבוץ  

 השמירות מראש. 
 

טבלת השמירה תפורסם, כך שמי שיצטרך 
להחליף יום או שעה יעשה זאת באופן  

 עצמאי. יש לעדכן את מיה בהחלפה. 
 

חברים, צעירים או תושבים המעוניינים 
לשמור בתשלום )כהחלפה לאלו שאינם 

 מיה ל פנותיש ל -שומרים( 
 
 2420תקציב  .  3
 

 ,חוסר הוודאות התקציביתובעקבות המצב 
הוחלט על השהיית דיוני התקציב וסגירתו 

צוות הכספים ומנהלי   .2024לרבעון השני של 
עובדים על   ,האגפים בעסקים ובקהילה

כפי שכבר  לשנה הקרובהתוכניות ותקציב 
של הקהילה יאושר   2024תקציב  .אושר

עד אז האגפים .  2024לקראת סוף פברואר 
  2023עובדים על פי התקציב של 

 
 שיחות קיבוץ [  3
 

מוזמנים לשתי שיחות קיבוץ, שיתקיימו 
 בקרוב: 

שנים  10*הצגת תוכנית  – 3/1/24 •
ליבת חינוך )מהות ותקציב(   -לשינוי 

ליבת   -שנים לשינוי  10*הצגת תוכנית 
בריאות ורווחה )מהות ותקציב( 

 *אישור הנהלות 

* קרן פרח, הצגת מהות    – 17/1/24 •
הקרן והצעה לשינוי תקנון ליו"ר הקרן  

שתי משפחות: *קבלה לחברות של 
משפחת כהן אילנה ואוהד והיכל סתיו 

 ושקד 
 
 בחירות למזכ"ל התנועה הקיבוצית [  4
 

, יתקיימו הבחירות  13/2/24 -ב •
 לראשות התנועה הקיבוצית

  –יש שני מועמדים: הדס דניאלי ילין  •
מקיבוץ   –מקיבוץ יגור  וליאור שמחה 

 נצר סירני
 חשוב להצביע ולהשפיע. 

 
 הגר דוכס    

 



 

 

 
ההצבעה בנושא    בעקבות 

 . בקיבוץ   השמירה 
 

  . לבחור בביטול השמירה   היה צריך להבנתי  
נכון, אולי דעה שאינה פופולארית אבל בה  

 אני בחרתי. 
 

 למה? 
 

עים הערכת סיכונים לקראת  צכאשר מב
, לעולם יעמוד הקושי מול סיכונים חלטותה

טחון ובטיחות. תמיד יהיה זה  יהקשורים לב
להצדיק השקעות והוצאות כספיות  נימוק

 מי מוכן לקחת את הסיכון?(  רי)ה
בינתיים, לא הובאה בפנינו סקירת בטחון של 

גורמים רלוונטיים )מחוץ לגבולות המשק(  
המצדיקה ותומכת בכך והפסקת השמירה היא  

 כן אפשרות ואלידית העומדת על הפרק. א
  

, לא ראיתי סביב לקיבוץ פלגת חי"ר בנוסף
המאבטחת את נקודות החיכוך העיקריות  

הצפויות להתפתח באיזשהו תרחיש )ואם היה  
בכך צורך אני נוטה להאמין כי מי שבאמת  

בתרחיש יותר  תשובהאמור לספק את ה
ממשי היה מספק זאת, צבא לדוגמא, כפי  

 שקורה מחוץ לגבולות הקו הירוק(. 
 

 ? המון. בקיבוץ   מה כן קרה בינתיים 
 

יש יותר נשק בקרב האוכלוסיה, אם בקרב 
חברי כיתת הכוננות, או אצל חברים שהפיקו 

 .שיון נשק בתהליך מזורז מול הרשויות יר
, יש יותר עבודה  עברה אימון כיתת הכוננות

לשקף  האזורית כדי מול גורמי בטחון במועצה 
את תמונת המצב הבטחוני ואת האמצעים 

הסבירים האמורים לתת לו מענה, יש חברים 
שגויסו באופן מלא בצו שמונה להגנה  

, תוקנה הגדר, הותקנו  ולשמירה בקיבוץ
מקומות פרוצים  ב מחפורות ירי ועמדות הגנה,

פעולות  עוד ואולי  "תלתלית"הונחה  גדרב
 . ניתן להן פרסוםנוספות שלא 

סבירות  אלו פעולות  ותלי באופן אישי נרא
 האיום הנוכחי על כפר מסריק.  רמתב

                                    .לי באופן אישי זה מספיק
 

 
 
 

בעבר וגם פעמים מספר  אני עצמי שמרתי
במסגרת החודשיים האחרונים ככל שאני יכול  

 לתת. 
אירועים עיקריים שנרשמו וראויים לציון 

היו מפגש אגבי עם הגירית  באותן שמירות 
תן משחקים  והצפונית ושמועות על חזיר 

אפשר גם לדבר על האפקטיביות של  בבוסתן.
 מערך השמירה במתכונת הנוכחית ואיזה  

כרגע הוא בחזקת    נת.באמת נות יאהגנה ה
 . "הכרח"ולא בדרגת  "טוב שיש"

 
אני מזכיר לכולנו, שגם כאשר היה מערך 

 גניבות ותמתרחש  ועדין הי -שמירה פעיל 
מעת לעת וההצעה הקיימת לשמירה רכוש 

 .בשער + פטרול יחיד לא נותנת לכך מענה 
אני באמת מבין את אלו שתחושת הבטחון 

האישית שלהם נפגעה בשל אירועי רכוש 
אשר  בסבירות גבוהה הרבה יותר משהן )

תן  ישומר בשער לא י – לדעתי אירועי בטחון(, 
 לכך מענה. 

הוכח לא פעם כי השמירה אינה אפקטיבית 
למניעת אירוע רכוש. אז איך היא תמנע 

היא לא להבנתי השמירה ע? לכן "אירוע פח
להשתתף בו צעד אפקטיבי שהייתי רוצה 

 לשלם עליו.  ו
 

לסיכום, באופן אישי אני מרגיש שנעשה פה 
. בהשוואה לימים של לפני חודש הרבה

גיש הרבה יותר  ראפשר לה ,אוקטובר הנורא
הקשר הנוכחי הוא חצי ב בטוח. השומר בשער 

כדור אקמול לכאב ראש. הוא השתת מס 
זהו  נוסף שלא ברור מה התנאים להסרתו. אם 

ת הקיבוץ ל מן הראוי כי הנה –צורך אמיתי 
תשיג את המשאבים לכך מן הרשויות ומן  

 המדינה. 
 !כן –שאנן לא. דרישה לפתרון אפקטיבי 

 
 

: גר בקו ראשון לחזית צפונית, יש  על הכותב
לו  לפחות שתי מחפורות ליד הבית ושני 

כניים שממש ממש צועדים את יתינוקות חי
 ונים.     צעדיהם  הראש

 עומר ברק     
 

 



 

 
 

 
 

 תגובה לעומר.. 
 

 באשר לביטול שמירה. 
 

 שלשאננות יש מחירים כבדים.  מסתבר
 כאן עוד לא הרגשנו זאת.  -לשמחתנו 

טחוניות?  יסקירות ב מצפה לקבלאתה ממי 
 מי ייתן לך?  

 
אמיתי? תשמור על עצמך אתה רוצה ביטחון 

 ואל תסמוך על אחרים. 
בהליך "ובאשר לאמירות שלך על חלוקת נשק 

 כהגדרתך..  "מזורז
  ,שקיבלו נשק אימנתי בקיבוץ לא מעט חברים

אפשר כמובן תמיד  לא חושב שיש לנו בעיה. 
 לשפר. 

 
של  אחוז לפח"ע ) 5מר שיש סיכוי של אוא נב

אתה לא חושב   ?סיכון נמוךזה מחבל בודד(. 
 שצריך שומר חמוש שיגיב?

סיכונים הניתוח את מאיפה הבאת  -חוץ מזה 
 רות רכוש? ילגבי עב

האמינה  מדינת ישראל סיכון ברמה נמוכה? 
 ה. ת שיש לה ביטחון בגבול עם עזה והתבד

על סמך שום מידע ) אתה לעומת זאת סבור 
 שהקהילה כאן מוגנת.   (אמיתי שיש לך

 
שהיא  רק כשהקהילה מוגנת ובטוח, אני אומר 

 ערוכה לתת מענה. 
 דוד - איתי בר     

 

 

 

 
 

 מנהל חדש לאגף ההנדסה 
 מצאנו לאחרונה באתר האינטרנט של 

 קבוצת "גליל" 
 

 הכירו את עוז שפר. 
 

, עוז 2013מאז הצטרפותו לקבוצת גליל בשנת 
הינו חלק בלתי נפרד מהצוות שלנו, הוא החל  

כמהנדס תהליך ולאחר מכן קודם לתפקיד  
ראש מחלקת הנדסת תהליך. כעת אנו נרגשים 

עוז ייכנס לתפקיד   01.01.24-מהלשתף כי החל 
 מנהל אגף ההנדסה של קבוצת גליל! 

 
בהנדסה כימית   B.Scעוז בעל תואר 

מהטכניון. בחזונו קבוצת גליל ממשיכה  
לקבוע את סטנדרט האיכות בהנדסה 
 ולהבטיח את שביעות רצון הלקוחות. 

 
בכל הנוגע לניהול עובדים, עוז מאמין בחיבור  

כל חבר צוות לחזון החברה, תוך פיתוח  
 המטרות המקצועיות האישיות שלו. 

 
אנו צופים הצלחה רבה לאגף ההנדסה 

 בניהולו של עוז שפר! 
 

 אנחנו מצטרפים ומאחלים בהצלחה! 
 

 



 
 
 
 
 
 
 

 מחשבות בע"מי 
 

כמי שמעדיף להתבטא בכתב, עלה גם בדעתי  

לכתוב על התקופה האיומה הנוכחית. מוצא  

משפחתי ממחוזות שידעו רדיפת יהודים ואני 

עצמי גדלתי כיתום מלחמה, אז אולי, כך  

חשבתי, אולי יהיה איזה ערך מוסף בדברים 

שאכתוב. אבל לא, לא מצאתי ערך מוסף ולכן 

 פסלתי את הטיוטות שהתרוצצו לי בראש. 

 

ואז נתקלתי בשיר )בקבוצת ווטסאפ 

ספרותית( שכתבה המשוררת האמריקאית 

, ממוצא  48, בת Ada Limonעדה לימון )

מקסיקני(, שמרחיק אמנם את עדותו לנופים 

רחוקים וקרים משלנו, אך אני מוצא בו יופי 

 ועידוד.  

 תירגמה אותו מירב פיטון.

                                

 עמי זינגר 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 

 



 

 
 הירהורון של רון  

 

 הרגע בו בשמש שוקעת במי הים התכולים

 תמיד מרגש, תמיד יפה. 

 השבוע פגשתי אותו, את הרגע 

 מהתצפית הגבוהה ביותר בגליל המערבי 

 , וחשבתי על השנה הנוראה שעברנו

 זו שבעוד ימים ספורים שוקעת, 

 טובעת בים ונעלמת מהעולם 

 ונורא, אך תישאר כזיכרון רע 

 ע על חיינו ותקלקל חלומותינו יתשפ

 עוד שנים רבות קדימה. 

 -  ובכעס ילדותי זועק לכיוונה

 עלמי מאיתנו שנה ארורה!!! ית

 לכי לעזאזל 

 ראון עולם. ילכי לעזה לד

 והלוואי שהשנה החדשה 

 תהיה טובה יותר. 

 וביני לבין עצמי 

 אני יודע בצער

 שזה תלוי בנו 

 אך ורק בנו 

 ... רהורון אחריאך זו בעיה לה

 

   פרירא - כתב וצילם:   רון כהן 

 

 

 



 

 



 



 

 
בקלפי  בשיחה ו ההצבעה  לקראת  דף היכרות  

 על קליטת המשפחה לחברות בקיבוץ. 

 משפחת גרנובסקי כהן 

לאחר שמשפחתי עלתה  ,38בת   –אילנה 
בילדותי   ,שנה  30מאוקראינה לפני כמעט  

בהמשך המשפחה   .גדלתי בקיבוץ אפק
בוגרת תואר אני  השתקעה בקיבוץ אילון.

ראשון ושני בפסיכולוגיה חינוכית, לימודי  
)שעיצבו את הגישה מיינדפולנס למטפלים 

והנחיית קבוצות  הטיפולית שלי( 
פסיכואנליטית. כיום עובדת כמטפלת רגשית 

  "אלה"ומנחת קבוצות במסגרת מרכז 
  "משאבים"המתמחה באובדן ושכול ועמותת 

שמתמחה בהתערבות בשעת חירום 
וטראומה. אוהבת בזמני הפנוי לנגן על גיטרה 

ללכת להופעות, ולבלות עם ולשיר, לטייל, 
 חברים ומשפחה.  

נולדתי וגדלתי לא רחוק מכאן, , 38בן  –אוהד  
במושב מעונה. בוגר תואר ראשון במשפטים 
ויחסים בינלאומיים ולקראת סיום תואר שני 

במשפטים. עובד מזה כעשר שנים כעו"ד 
ומייצג את המדינה  בפרקליטות מחוז צפון 

אוהב בזמני בהליכים פליליים בבית המשפט. 
הפנוי לשמוע מוזיקה טובה ולנגן בגיטרה,  

 וכדורסל.  בטבע בארץ ובעולם טיולים 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

מתחנכת בגן דקל. אוהבת לרכב  4בת  - נעמי
על אופניים, לבלות עם חברים במרחבים של  

אוכל בימי ה הקיבוץ, לרקוד, לאכול בחדר 
 ... שישי ובעיקר לחכות לקינוח במועדון לחבר 

שנים ברגבה, כשאוהד עבד   16הכרנו לפני 
כמוכר בריקושט ואילנה רצתה לשמוע על  

טיול בעולם הגדול אבל מצאה אהבה מקומית 
במקום... מאז נדדנו במקומות שונים בארץ  
טיילנו גם בעולם עד שמצאנו מקום לנטוע 

 בכפר מסריק.  –שורשים ולהקים בו בית 

אחרי שנעמי נולדה והתעצבנו כמשפחה  
צעירה, הבנו כי חשוב לנו לחיות חיי קהילה,  

לחזור לאורח החיים הקיבוצי ולחנך את נעמי 
קיבלנו  בחינוך הקיבוצי כמו שאילנה גדלה. 

 ,בת קיבוץ עצמה שהיא  ,המלצה חמה מחברה
                 . חינוךהועל מערכת  כפר מסריקעל 

נעמי נקלטה בגן וחצי כך לפני כשנתיים 
התאהבנו  במהרה נקשרנו לאנשים, . רותם

בילינו זמן רב במרחבי החמה, באווירה 
והרגשנו  הקיבוץ עם החברים מהגן אחה"צ, 

היה טבעי. כעבור   המשך מאוד טוב ומשם ה 
בקיבוץ  תקופה לא ארוכה עברנו לגור 

חם מהקהילה שעזר החיבוק  ה  והרגשנו את
 בשבילנו.   לנו להבין שהגענו למקום הנכון

אנחנו אוהבים במיוחד את השדות ואת גבעת 
הדייגים, ומרבים לבלות שם בשעת שקיעה  

את  , את חיי הקהילהאוהבים עם נעמיקי. 
המפגשים החברתיים. המשותפות ו  הפעילויות

חשוב לנו להיות מעורבים בעשייה השונה 
שקשורה לחיי הקיבוץ, לקחת חלק ולתת 

מחוברים . אנו מרגישים מעצמנו לקהילה
מקווים להמשיך לגדול ו וקשורים למקום

 יחד עם הקיבוץ. כמשפחה ולהתפתח 

 

 

 



 

 
 

 להציל חיים 
 

בנו ובתו מתנדבים במד"א. אלי גר  אלי ברגר,
בקיבוצנו מזה שמונה שנים כבן זוגה של אלה 

למפגש הגמלאים האחרון לשנת   .דודצקין
 .הזמנו את אלי  2023

 
אלי היה קצין בחיל האוויר. במקצועו הוא 

נושא שהיום מבינים את  ,איש בטיחות
חשיבותו הרבה כמציל חיים. אלי עובר בין  

מוסדות חינוך,   –הגופים השונים כמו 
תחבורה, בניין, מקומות עבודה קטנים  

ומפעלי תעשייה. את כולם הוא מלמד איך 
 .להתנהג בצורה הבטוחה ביותר

 
בפרוץ המלחמה נפגש אלי בקיבוץ עם שתי  

טחונית והרפואית,  יהב -כיתות הכוננות 
והדריך אותם במתן עזרה רפואית ראשונית 

כיתות הכוננות בקיבוץ הן "  .לנפגעים
דיווח  מהטובות ביותר איתן נפגשתי עד כה" 

 .אלי לגמלאים
 

אלי מתנדב כחובש רכוב ביחידת החירום של  
מד"א. הוא התחיל את ההתנדבות בשנת 

. היה עליו לעבור השתלמות ארוכה 2010
 .נהג אמבולנסויסודית. הוא גם 

 
 על מגן דוד:אלי הרחיב וסיפר 

אונו. -מרכז השליטה של מד"א יושב בקרית"
מסריק  -כל המדינה מחולקת למרחבים. כפר

 . שייך למרחב כרמל
מתנדבים רכובים. ארגון  40 -כבכל מרחב יש 

הוא שעוסק במקביל באותו תחום  נוסף 
איחוד והצלה. שני גופים אלו מכסים את כל 

בות כי שניהם יהמדינה. אין ביניהם יר
מחויבים לאותה המטרה, ושיתוף הפעולה  

ביניהם הוא לטובת אזרחי המדינה. הלוואי 
והיו גופי הצלה נוספים, כי בארצנו הגדלה 

 .”אינם מספיקיםכבר שני אלו  - משנה לשנה
 

 החובש הרכוב על אופנוע מוזעק ראשון לכל  

 
אירוע. יש ברשותו דפיברילטור שמציל חיים 

ועזרים רפואיים נוספים, ובעזרת הידע שרכש  
 ,הוא נותן עזרה רפואית ראשונה ומיידית

עד להגעת האמבולנס. לכן החובשים 
שעות ביממה, עוזבים  24הרכובים מוזעקים 

את עבודתם הרגילה וקופצים ממיטותיהם  
בלילה. זאת מחויבות גדולה למי שבוחר  

 .בהתנדבות כזאת. זה איננו מובן מאליו 
 

יחידת האופנועים עולה המון כסף. קשה 
התחזוקה השוטפת שלהם,   תלמד"א לממן א

ל שבתיק הגדול על ל והציוד הרפואי המשוכ
גבו של החובש. נדבנים אמריקאים נרתמו  
למשימה, והודות לעזרתם הצליחה מד"א  

 .להקים את היחידה הרכובה
 

וכבר אמרו חכמינו: “כל המציל נפש אחת,  
 ."כאילו הציל עולם ומלואו

 
שנהיה בריאים   .תודה גדולה לאלי ברגר

 .וחזקים
 

 צוות גמלאים
 רשמה: גליה שטיין

 
 

 
 

 אלי מרצה ומדגים 
 



 

 

 חוג חדש ונהדר למגזרות נייר  

עוד  בצל המלחמה והימים המאתגרים ש
כת ר הקמנו חוג קטן למגזרות נייר בהד ,לפנינו
מספר   הנעשה-שולחות להד .דוד-ןרותי ב

עבודתן של שולה דוכס, גליה  עבודות פרי 
 שטיין ואיטה אילת במסגרת פעילות החג. 

וללמוד   ףמוזמנים להצטר מוזמנות וגם 
מפיגה  ואינטימית  ,ביתית ,מלאכה מסורתית

מלאכות אופייניות  ן. מגזרות הנייר ה מועקות
לתקופת החורף )ישיבה בבית( ובעיקר להכנת 

 קישוטים לחנוכה. 
חברתי  נושאים אופי' ו ד' אהמפגשים  בימי ה
 בואו!   תרבותי ויצירתי.

 
 שלוש דוגמאות ראשונות מיצירות החוג.  

 

 

 

 

 
 
 

 
 

 
 

הודעה בעניין הנסיעה לתל אביב  
כר  י באוטובוס  של עריית עכו לכ 

 החטופים.. 
 
מבקשים שנצטרף    .הנסיעה ללא תשלום 

 . משפחות החטופיםלתמיכה בהמונינו 
   "נתקהול "מהתחנה מ  17.30היציאה בשעה 

 קיבוץ בכניסה ל 
 

כל מי שמצטרף מוזמן לפנות לרותי בן דוד   
 לפרטים נוספים 

 

 



 

 
 

 חנוכה וכל היתר 
 

ממשיכים במרץ ונחישות בפעילות 
התרבותית למרות ועל אף המצב הקשה. 
הפעילות שלא נפסקת מיועדת לחברים  

למשפחות   -ולילדי הקיבוץ אך לא פחות 
האורחים שפונו מבתיהם ועברו זמנית  

 ולחיות איתנו. 
חנוכה עם מרוץ הלפיד  אירועי סגרנו את  

השנה גם לזכר דורון בירק והמסורתי שלנו 
   .החזרת השבויים והנעדריםלמען 

 

 

 

 
 

 
והצליחה   סי הימןהשבוע הופיעה אצלנו  

לשמח ולהעלות זיכרונות לשירים   ,לשעה קלה
 של העבר.... 

האחרון הופיע אצלנו במרכז התיירות ברביעי 
יחד  ו דודו פישרוהזמר  החזן  -ההומה מאדם 

במופע   ננסי ברנדסהבדרן והמוזיקאי איתו 
   .קליל ונעים

 

 

 
 

פעולה  התודות לשיתוף הם המופעים האלה 
שלנו יחד עם אגף תרבות במועצה שלנו וזה  

 תודה רבה. גם להם המקום לומר 
 
אפק  קיבוץ במתוכנן להתקיים  יום חמישיב

לנשות אנשי הקבע וכוחות  מיוחד אירוע 
 המועצה. ישובי כול של הביטחון 

 
צ יהיה מופע מוזיקלי לכול  "בשבת אחה

ל   אמיזרע להקת "שבלול"המשפחה של 
 מאחורי גן תמר וכולם מוזמנים.. 

 
 ניק אצלנו. יאבי גרי 5.1.2024 –רשמו ביומנים 

 
( נמשך מבצע "סבתא מספרת" )בובע מאייסע

אחרי הצלחה ראשונית. אנחנו מחפשים 
סבתות נוספות שיצטרפו לקבוצה שהתחילה  

 ויספרו גם הן סיפורי סבתא..  
 

 בירק   ליאור    שבת שקטה  
 

 



 

 

 אורחים חשובים  

בו נסגרה זמנית הפעילות שלמרות המצב 
בתיירות המקומית יש ביקורים שעוברים  

  –קצת מתחת לרדאר. לדוגמא 
  

 
ממשלת צ'כיה בביקור  של  שליח מיוחד  

בליווי  באתרי השימור בחצר ראשונים  
 נציג השגרירות, ובהדרכת בני ברק 

 

 

 

 

 


